
 

 

 

Referat af Det Danske Filminstituts bestyrelsesmøde 78 

onsdag den 5. april 2017, kl. 10.00  

på Det Danske Filminstitut 

 

 

 

Tilstede:  

 
Bestyrelsen: Joachim Malling (formand) , Susanne Larsen (næstformand),Søren Friis 
Møller, Bjarne Andersen, Kirsten Drotner, Annette Kjær og Jesper Boas Smith 
 
Direktionen: Henrik Bo Nielsen, Jakob Buhl Vestergaard og Claus Ladegaard 
 
Referent: Bente Strandhøj 
 
 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Bestyrelsen godkendte den udsendte dagsorden.  
 
 
2. Formandens orientering 
Med hensyn til sammensætningen af den nye bestyrelse var der kun at sige, at 
ministeren i øjeblikket overvejer kandidaterne. 
 
 
3. Direktørens orientering 
Henrik Bo Nielsen gav en kort status på processen frem mod næste filmaftale, hvor 
der bl.a. vil blive afholdt 11 dialogmøder rundt om i landet. Der var modtaget positive 
tilkendegivelser fra flere sider i branchen i forbindelse med den nye proces. 
 
I forbindelse med en belgisk film festival havde der ugen forinden været besøg af det 
belgiske kongepar og det danske kronprinsepar. Arrangementet var forløbet godt, og 
der havde været ros fra både belgisk og dansk side. 
 
Jakob Buhl Vestergaard oplyste, at departementet har tilknyttet Deloitte til den 
analyse af Cinemateket, som er en udløber af sidste filmaftale. Analysen skal belyse 
to aspekter, nemlig driften af Cinemateket og alternative måder at drive Cinemateket 
på. 
 
Det var forventningen, at analysen er afsluttet om en måneds tid. 
 
 
4. Status digitalisering    
Lene Halvor Petersen præsenterede status for arbejdet med digitalisering, herunder 
at der nu er indkøbt en scanner, der kommer til at gøre en stor del af arbejdet. 
 
Bestyrelsen takkede for gennemgangen og udtrykte tilfredshed med processen og 
projektet. 
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5. Analyse af dansk dokumentarfilms markedspotentiale 
Henrik Bo Nielsen mindede om, at analysen er kommet til som en del af 
forudsætningen i Filmaftalen og var blevet frembragt ved et godt samarbejde med 
Producentforeningen. 
 
Den var ugen forinden blevet præsenteret for Kulturvalget, der havde takket for 
rapporten og ikke haft yderligere spørgsmål. 
 
Bestyrelsen tog analysen til efterretning. 
 
 
6. Status Zentropasag 
Der var intet nyt at behandle under dette punkt. 
 
 
 
7. Støtter siden sidst 
Claus Ladegaard fremhævede nogle enkelte projekter. 
 
Herefter tog bestyrelsen oversigten til efterretning. 
 
 
8. Det danske biografmarked 
Bestyrelsen drøftede de foreløbige resultater. 
 
 
9. Eventuelt 
Joachim Malling takkede den afgående bestyrelse for nogle interessante år og for 
samarbejdet. 
 
 
  
 
 
Mødet sluttede kl. 11.50. 


